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A „Pro Urbe Újbuda” díjjal kitüntetett Egyesület 1990 óta folyamatosan működik.  

Tevékenysége, s jogerősen a jogi státusza is közhasznú : környezetvédelemmel , 

természetvédelemmel  foglalkozik, kiemelten az országosan védett Sas-hegy Természetvédelmi 

Területhez kapcsolódó puffer terület , a Sas-hegy D-i lejtőjének  - mely turisztikai erdő besorolású - 

védelmével. A lakosságot képviseli a kerületi önkormányzat és más szervek felé. Részt vesz a kerületi 

döntés előkészítésekben Sasad - Sas-hegy  városrészeket érintő fejlesztési –városüzemeltetési –

építésügyi –területhasználati ügyekben. Tagja a kerületi Civil Fórumnak , mely a kerületi civil 

szervezetek koordinátori szerepét igyekszik betölteni. Tagegyesülete a Levegő Munkacsoportnak, 

szoros kapcsolatot tart fenn a Budapesti Városvédő Egyesülettel. 

 Az Egyesület tisztségviselői  és aktívái társadalmi munkában látják el feladatukat, közösségi 

munkájukat, a lakosság és egyesület képviseletét  

Tagjai és nem tag pártolói szintén társadalmi munkában vesznek részt környezetápolási akcióikban,  

informálásban  (e-mail, facebook, telefon), közösségi program szervezésben, szakmai anyagok 

véleményezésében.  

 

Alapszabály, Jogi státusz 

 

A Fővárosi Törvényszék 13.Pk. 62.686/1990/26-27 jogerős Végzésében elfogadta a Változás-

bejelentési kérelem szerinti Alapszabály módosítást, a képviseleti változásokat :mely szerint dr. 

Buzna Margit elnök képviseleti joga általános és önálló, a két elnökhelyettes dr. Pomeisl Imréné és 

Tihanyi Ervin képviseleti joga általános és együttes. Elfogadta a közhasznú szervezetté minősítést.  

A Sas-hegy védő Egyesület 01-02-0002513 sorszám alatt nyilvántartott, megfelel mind a Ptk, mind 

a Civil Tv. előírásainak. 

Sajnos egy feladat még van: annak ellenére, hogy minden jogirat következetesen az Egyesület nevét 

Sas-hegy Védő Egyesület-ként használja, a Bíróság e végzésében Sas-hegyvédő Egyesület-ként (ez volt 

az első bejegyzés Végzésében) emelte jogerőre. Ennek helyesbítését még kérni kell, de ez formális. 

Taglétszám 54, ebből 2 fő 2015-ben lépett be. Jelen Meghívóval együtt, a tagdíjelmaradásban 

érintett tagok felszólítást kaptak a tagdíj 30 napon belüli befizetésére, ellenkező esetben –a 

vonatkozó Civil Tv és az Alapszabály értelmében - ki kell zárnunk őket. 

 



 

 

 

 

 Gazdálkodás 

Közhasznú szervezetként kettős könyvvitelt kellett folytatni, ennek kiadásai megnövelték a 

költségeket. Az ügyvédi költségekre tartalékolta az Egyesület a forrásait, azonban a Levegő Mcs. 

tagjaként  

Az Egyesület a SZJA 1 %-ból 2015-ben 67.579  Ft-t kapott. A 2013-ban kapott összegből mintegy 100 

ezer Ft-t tartalékolt az egyesület 2015. évre, valamint rendelkezésre állt a 2014-ben kapott 66 ezer Ft. 

A tartalékolt összeg csak egy részét használta fel az Egyesület.  

 

Tagdíjat 30-n fizettek, adománnyal együtt ez 31 ezer Ft-t tett ki. 

 

 Önkormányzati pályázatot nyújtott be az Egyesület a Civil Szervezetek részére kiírt Működésük és 

fejlesztésük segítése keretre 160 ezer Ft összegre, melyre 100 Ft-t nyert  el előfinanszírozásban, 

melyet sikeresen teljesített, határidőre elszámolt. 

Összes Bevétel: 194 ezer Ft, Kiadás ugyanennyi (előszámlázott 30 e. Ft. könyvelést az Egyesület) az 

Mérleg-eredmény:0 

A vagyoni helyzet változatlan: értékpapír számlán 620 ezer Ft van, s folyószámlán mintegy 150 ezer 

Ft. 

 

 

 

Programok, eredmények, események  

 

Az Egyesület 1990. évi Alapszabályát és a képviseleti rendszert több ok miatt meg kellett újítani.  

Egyrészt a Civil tv. és a Ptk. változásai, másrészt a közhasznúsági státus iránti kérelem, harmadsorban 

az egyesület szervezeti változásai (képviseleti jogosultság) miatt. Áprilisban és szeptemberben is volt 

közgyűlés az Alapszabály módosítás miatt, miután a Fővárosi Törvényszék hiánypótlásra szólított fel. 

Végül sikerrel jártunk, mint fentebb szerepel. 

 Ünnepi újságot adott ki az egyesület önkormányzati támogatással 500 pld-ban 2014 végén mely 

színvonalában méltó a 25 év eredményeihez.  A honlapon is látható, olvasható. Hagyomány szerint 



nemcsak az egyesület tagjai, pártolói, partnerei, de a környék lakossága is kapott belőle, sőt igény 

volt az utánnyomásra. Újabb 500 pld készült el az Önkormányzati pályázatból. 

2015. május 30.-n ünnepelte az Egyesület 25 éves folyamatos működését a Sas-ligetben. Az 

Egyesület által ültetett fákat 1-1 palack vízzel öntözték meg a tagok. Virágkoszorút is helyeztünk a 

Sas-liget táblára, majd a Bio-kiskerteket látogatták meg a tagok a Sas-hegy D-Ny-i oldalán. Igen 

érdekes és hasznos volt látni a lelkes bio-művelést, ahol vendégül is láttak minket. 

Egyesületi tagunk magánkezdeményezése volt a Fülemüle-fülelés, melynek DINPI szakvezetése 

finanszirozásával  járult hozzá az Egyesület.  

Szent Márton napi esti lampionos felvonulásról is hírt adott a kerületi újság is, mely szintén magán 

szervezés  volt.  Ezt lampionok vásárlásával és a gyermekrajz pályázat nyertesei részére 5 éves családi 

TVT belépővel támogattuk. Rendkívül érdekes volt Szt. Márton élete misztérium-játéka. Ez évben az 

1700 éves évforduló még ünnepélyesebb lesz. 

 A Sas-hegy barát kertek címen a TVT körül a természet-közeli  növényállományának kialakítására az 

önkormányzat pályázatot írt ki és szerkesztett egy Kisokost. Az Egyesület részt vett a 

munkabizottságban. A kiadvány olvasható a honlapon. Az első pályázaton Tihanyi Ervin és Gadó 

György nyert ökológia szemléletű kiskert műveléssel. 

Elkészült a kerület Integrált Településfejlesztési Stratégiája, melynek egyezetésében az elnök részt 

vett, hasonlóan a térséget érintő KVSZ módosításban. Több elnökségi tag vett részt a Budaörsi úti 

csomópont lakossági fórumain, mely elkészült ez év április végére. A Környezetvédelmi osztály a Fás 

szárú növények önkormányzati rendeletegyeztetésébe bevonta az Egyesületet. 

Decemberben volt a Közmeghallgatás, melyre az elnök írásban adott be kéréseket a közvilágítás 

javítására, busz közlekedésre vonatkozóan.  

www.sashegy-vedo.hu honlapon követhetők az események, melyet folyamatosan újít az Egyesület.  

 

A Közhasznúsági jelentést a 2016. május 30. a közgyűlés elfogadta. 

 

Budapest,  2016. május 30.   

 

dr. Buzna Margit  

Sas-hegy Védő Egyesület elnöke 

 

                       

 

http://www.sashegy-vedo.hu/

